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Prítomní: Ing. Mgr. Michal Bezák, MBA, Ing. Alžbeta Švorcová, Martin Valo, Mgr. Igor 

Paulech, Mgr. Adriana Drahovská, Ing. Dušan Ďurčák, PhDr. Alžbeta Vlčková, Mgr. Barbora 

Jánošková, PhD. 

 

Ospravedlnená: Mgr. Katarína Hulíková 

 

Hostia: Valéria Heribanová, Mgr. Art. Diana Kizek Kiššová, Michal Fiala, Ing. Marcela 

Sedláková, Mgr. Alexandra Mathiasová, PhD., DiS. Art., Mgr. Danica Reptová 

 

Program: 

1. Otvorenie 

2. Areál Lodenica – Návrh špecifikácie všeobecne prospešných služieb – Ing. Marcela 

Sedláková, Michal Fiala 

3. Koncepcia kultúry – výber spracovateľa a špecifikácia obsahu – Mgr. Adriana Drahovská 

4. Výber diela na reštaurovanie – Mgr. Adriana Drahovská 

5. Uzatvorenie Zmluvy o spolupráci medzi Mestom Piešťany ako poskytovateľom a oblastnou 

organizáciou cestovného ruchu Rezort Piešťany, predmetom ktorej bude poskytnutie 

dobrovoľného členského príspevku v súlade s uznesením MsZ č. 167/2023 zo dňa 14.12.2023. 

– Mgr. Danica Reptová 

6. Rôzne: 

6.1 Informácia o stave rozpracovanosti VZN o pamätihodnostiach 

6.2 Nová riaditeľka MsKS Mgr. Alexandra Mathiasová PhD., DiS. Art. – predstavenie 

zámerov a plánov 

6.3 Street Art 

6.4 Informácia o dotáciách – Mgr. Barbora Jánošková, PhD. 

7. Uznesenie 

 

K bodu 1: 

Predseda komisie Ing. Mgr. Michal Bezák, MBA otvoril zasadnutie komisie o 16.10 hod. 

Prítomní: Martin Valo, Mgr. Igor Paulech, Mgr. Adriana Drahovská, Ing. Dušan Ďurčák, 

PhDr. Alžbeta Vlčková, PhD. 

 

O 16.30 hod. prišla Mgr. Barbora Jánošková, PhD. 

 

K bodu 2: 

Mestskí poslanci Ing. Marcela Sedláková a Michal Fiala predstavili materiál Areál Lodenica – 

Návrh špecifikácie všeobecne prospešných služieb. Ako uviedla Ing. Sedláková, aby bol 

predaj areálu možný, je dôležité vyšpecifikovať účel využitia. Poslanci navrhujú súbor 

všeobecne-prospešných služieb s dôrazom na využitie celého areálu, keďže pozemok má 

veľký potenciál ako celok. Navrhované služby boli konzultované s Centrom podpory 

ministerstva vnútra v Trnave, ktoré potvrdilo ich všeobecne-prospešný charakter. 

Predseda komisie poslancom poďakoval za prevzatie aktivity v tejto záležitosti. K 

navrhovaným aktivitám nemá výhrady. Upozornil na potrebu oboznámiť sa so stanoviskami, 

ktoré zaslali Služby mesta Piešťany, právny odbor mestského úradu a odbor stratégie a 

rozvoja mesta. 

Ing. Ďurčák položil otázku, či pri napĺňaní služieb môže do procesov vstúpiť súkromný 

kapitál. 
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Michal Fiala zdôraznil, že predstavovaný materiál je projekt, a je otázne, čo všetko sa podarí 

mestu naplniť. Hovoril o riešení s riaditeľkou SMP Ing. Hanou Dupkaničovou. Zároveň 

vysvetlil, že ministerstvo sa môže rozhodnúť, že pozemok mestu nepredá vcelku.   

Na otázku Mgr. Drahovskej, či je materiál predrokovaný s Centrom podpory odpovedala Ing. 

Sedláková kladne. Michal Fiala zdôraznil, že je dôležité vyšpecifikovať služby, ktoré by boli 

v danom areáli vhodné, aby sa predišlo nedorozumeniam pri komunikácii s projektantom v 

budúcnosti.  

Ing. Sedláková podotkla, že zvolené služby považujú za prioritné, ale chápe, že mesto ich 

zrejme nedokáže naplniť v plnom rozsahu. Michal Fiala položil otázku, v akom stave je 

predaj areálu Lodenica, zo samosprávy nie sú informácie o ďalších krokoch. 

Martin Valo vzniesol pripomienku pripraviť harmonogram činností naplnenia zámeru. 

 

O 17.05 sa ospravedlnila a odišla PhDr. Alžbeta Vlčková. 

O 17.10 hod. prišla Ing. Alžbeta Švorcová. 

 

K bodu 3: 

Mgr. Adriana Drahovská predstavila materiál Koncepcia kultúry – výber spracovateľa 

a špecifikácia obsahu. Keďže v mestskom rozpočte boli alokované peniaze, je potrebné začať 

hovoriť o tom, ako pokračovať. Mgr. Drahovská navrhuje ako možnosť aj revitalizáciu 

koncepcie vypracovanej v minulosti. Navrhuje osloviť inštitúcie v nej zahrnuté, prípadne 

zostavenie pracovnej komisie. Žiada mestský úrad, konkrétne referentku pre kultúru Mgr. art 

Dianu Kizek Kiššovú o spoluprácu. Odporúča pri príprave využiť Metodiku tvorby 

strategických dokumentov v kultúre a kreatívnom priemysle na lokálnej a regionálnej úrovni. 

Mgr. Paulech zdôraznil potrebu stanovenia časového harmonogramu. Predseda komisie 

upozornil na potrebu určenia koordinátora a Mgr. Drahovská vysvetlila, že spracovateľ 

koncepcie bude musieť byť zvolený verejným procesom. Mgr. art Diana Kizek Kiššová 

upresnila, že výzva by mala nasledovať až po zbere dát. Prebehla diskusia o správnosti 

alokovaného rozpočtu na tento účel. 

Mgr. Drahovská by bola rada, keby túto iniciatívu zastrešilo mesto, aby sa v nej pokračovalo 

a ponúka svoju spoluprácu. Vidí veľký význam v zadaní koncepcie, o ktorú sa bude možné 

opierať v budúcnosti, a kde bude jasne definované smerovanie kultúry v Piešťanoch. 

Ing. Ďurčák poznamenal, že táto koncepcia by mala zachytávať aj areál Lodenice. 

Predseda komisie zdôraznil, že sú potrebné stretnutia s aktérmi a takisto voľba koordinátora, 

ktorý by mal poznať tunajšie prostredie a mal by vychádzať z metodológie. 

Mgr. art Diana Kizek Kiššová informovala, že ohľadom následného obstarávania bude 

potrebná súčinnosť s odborom stratégie a rozvoja mesta. Ďalej navrhla, že do konca februára 

2024 osloví inštitúcie a občianske združenia. 

PhDr. Vlčková pred odchodom zo zasadania podotkla, že kultúra v Piešťanoch je veľmi 

špecifický, lokálny problém a obáva sa, že ak by koncepciu zostavovala agentúra, navrhne 

príliš univerzálny program. Navrhuje vytvoriť profesionálny tím/pracovnú skupinu na túto 

oblasť, ktorá by určila priority na dané obdobie. 

K bodu 4: 

Mgr. Adriana Drahovská predložila návrh výberu diela na reštaurovanie. Na základe úspešnej 

realizácie pamätníka v minulosti by bola rada, keby mesto prebralo iniciatívu v tejto veci. 

Mgr. Drahovská navrhuje po konzultácii s poslankyňou Ing. arch. Evou Rohoňovou a na 

základe predloženého Zoznamu umeleckých diel, začať s reštauráciou diela „Spomienka“ 

socha (Žena pri Kolonáde), sochára Valéra Vavru z roku 1964, ktoré sa nachádza na 

Winterovej ulici (pri Kolonáde). Bude nutné získať súhlas dedičov. Ďalej navrhuje odporučiť 
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mestskému úradu, aby prišlo ku spoločnému konsenzu a položka z rozpočtu bola naplno 

využitá na reštauráciu diel. 

PhDr. Vlčková pred svojím odchodom skonštatovala, že na Slovensku eviduje sedem dobrých 

reštaurátorov sôch. Jej osobný návrh je vysúťažiť ich  ponuku a vybrať tú najlepšiu. Zároveň 

je podľa jej slov potrebné presne špecifikovať sochu, ktorou sa začne. Ponúka pomoc s 

odborným spracovaním zadania. 

Martin Valo poznamenal, že v roku 2021 zničili zamestnanci SMP dekoratívny kovový 

sochársky objekt “Kvet – slnko” Andreja Goliáša v mestskom parku, a preto by mala byť ich 

zodpovednosť škody napraviť. 

Mgr. Drahovská odporučila poslancovi Valovi, aby v tejto veci interpeloval na mestskom 

zastupiteľstve. 

Mgr. art. Diana Kizek Kiššová upozornila, že spomenuté sochy majú v správe Služby mesta 

Piešťany. Bude kľúčové uistiť sa, že reštaurátor má riadnu kvalifikáciu na prácu s konkrétnym 

materiálom. 

Predseda komisie navrhol, aby sa v súvislosti s reštauráciou sôch využili aj kontakty riaditeľa 

Balneologického múzea Imricha Wintera PhDr. Vladimíra Krupu, podobne ako to bolo v 

prípade aktivít súvisiacich s otvorením fontány pred hotelom Slovan (reštaurácia balustrád).   

Ing. Švorcová navrhla, aby sa začalo jedným dielom a následne sa určia pravidlá a postup pre 

reštauráciu ďalších diel. 

Zároveň sa členovia dohodli, že oba body budú predložené po upresnení na nasledujúce 

rokovanie Mestskej rady a Mestského zastupiteľstva mesta Piešťany. 

 

 

K bodu 5: 

Mgr. Danica Reptová predstavila materiál Uzatvorenie Zmluvy o spolupráci medzi Mestom 

Piešťany ako poskytovateľom a oblastnou organizáciou cestovného ruchu Rezort Piešťany, 

predmetom ktorej bude poskytnutie dobrovoľného členského príspevku v súlade s uznesením 

MsZ č. 167/2023 zo dňa 14.12.2023. 

V diskusii po predstavení materiálu sa členovia komisie zhodli, že zmluva, konkrétne bod 3 

články 6 a 7, musia byť prepracované. 

 

K bodu 6. Rôzne: 

6.1 Informáciu o stave rozpracovanosti VZN o pamätihodnostiach poskytla vedúca kancelárie 

vedenia mesta Valéria Heribanová. Počas prípravy VZN sa zoznam nehnuteľných 

pamätihodností z pôvodných 70 rozšíril o ďalších 50 objektov. Komisia pre kultúru a cestovný 

ruch v počte 7 členov túto informáciu vzala na vedomie. 

 

6.2 Nová riaditeľka Mestského kultúrneho strediska Mgr. Alexandra Mathiasová PhD., DiS. 

Art. predstavila svoje zámery a plány a zodpovedala otázky členov komisie. Má v pláne 

spolupracovať s kultúrnymi inštitúciami v meste, orientovať sa na všetky vekové kategórie 

a zameria sa na zlepšenie komunikácie a prezentácie MsKS. Ako informovala, začala 

pracovať na ďalšom ročníku podujatia Socha piešťanských parkov. 

 

6.3 Predseda komisie informoval o stretnutí s Branislavom Galom, organizátorom Street Art 

Festivalu v Piešťanoch. Rozhodol sa, že v roku 2024 festival nezorganizuje, ale má záujem 

poskytnúť svoje know how, ak by festival ďalej chcelo organizovať MsKS, alebo iná inštitúcia. 

 

6.4 Predseda komisie otvoril tému dotácií a zmeny VZN, kde pribudla doba udržateľnosti. Je 

potrebné prejsť a špecifikovať položky týkajúce sa Piešťan. Predseda komisie zdôraznil, že 

bude potrebné stanoviť metodiku ešte pred schvaľovaním dotácií. 
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7. Členovia komisie prijali nasledovné uznesenia: 

 

Číslo Bo

d 

pro

g 

  Adresát Ter

mín 

01/2024 2 KpKaCR po prerokovaní odporúča materiál AREÁL 

LODENICA – NÁVRH ŠPECIFIKÁCIE VŠEOBECNE 

PROSPEŠNÝCH SLUŽIEB schváliť s pripomienkou: 

odporúčame Mestskému úradu vypracovať časový 

hramonogram činností naplnenia zámeru. 

Hlasovanie : za 7, zdržal sa 0, proti 0 

MsR 

MsZ 

 

02/2024 3 KpKaCR po prerokovaní odporúča 

 

Mestskému úradu, referátu pre kultúru, pripraviť návrh na 

postup pri výbere spracovateľa Koncepcie kultúry mesta 

Piešťany, spolu so špecifikáciou a zadefinovaním štruktúry 

obsahu materiálu a predložiť ho na nasledujúce zasadnutie 

Komisie pre kultúru a cestovný ruch dňa 08. 04. 2024 

 

schváliť 

 

Hlasovanie : za 7, zdržal sa 0, proti 0 

 

MsR 

MsZ 

 

03/2024 4 KpKaCR po prerokovaní odporúča 

na základe predloženého Zoznamu umeleckých diel, výber 

prvého diela na reštaurovanie: „Spomienka“ socha (Žena pri 

Kolonáde), názov inde uvádzaný aj ako „Posledný list“, 

sochára Valéra Vavru z roku 1964, umiestnenie Winterova 

ulica (kolonáda) schváliť 

 

KpKaCR ďalej odporúča Mestskému úradu, referátu pre 

kultúru: 

- pripraviť prieskum trhu na reštaurovanie vybraného 

umeleckého diela, na ktoré je v rozpočte vyčlenená položka a 

predložiť ho na nasledujúce zasadnutie Komisie pre kultúru a 

cestovný ruch dňa 08. 04. 2024.  

- požiadať dedičov autora a Krajský pamiatkový úrad Trnava 

o súhlas s reštaurovaním diela. 

- pripraviť posúdenie stavu umeleckých diel v exteriéri a 

návrh postupu pri určovaní poradia ďalších diel na 

rekonštrukciu a predložiť ho na zasadnutie KpKaCR dňa 08. 

04. 2024   

 

MsR 

MsZ 
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Zapísala: Mgr. Veronika Bardíková 

 

Rozdeľovník: 

Primátor mesta Piešťany, 

Zástupca primátora mesta Piešťany, 

Prednosta MsÚ Piešťany, 

Odbor právnych služieb 

Komisia pre kultúru a cestovný ruch 

 

V Piešťanoch dňa: 17. 1. 2024 

 

 

 

Schválil: Ing. Mgr. Michal Bezák, MBA, predseda 

Hlasovanie : za 7, zdržal sa 0, proti 0 

04/2024 5 KpKaCR po prerokovaní odporúča: 

A/ Uzatvorenie Zmluvy o spolupráci medzi Mestom 

Piešťany ako poskytovateľom a oblastnou organizáciou 

cestovného ruchu Rezort Piešťany, predmetom ktorej bude 

poskytnutie dobrovoľného členského príspevku v súlade s 

uznesením MsZ č. 167/2023 zo dňa 14.12.2023 schváliť 

s pripomienkou, že sa mestskému úradu predloží 

upravená zmluva, konkrétne článok 3 body 6 a 7, a 

zmluva bude vzájomne spripomienkovaná.  

 

Hlasovanie : za 7, zdržal sa 0, proti 0 

 

MsR 

MsZ 
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